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 ADVENTNÍ DÍLNIČKY 
 

 

 Již tradiční adventní dílničky se konaly v poslední listopadovou 
sobotu roku 2013. Byly naplánovány na odpoledne od 13,00 do 18,00 
hodin. Účastníci se začali scházet už kolem půl jedné a netrpělivě 
čekali, aby si mohli udělat věnec nebo přáníčka pro své blízké. Letos 
jsme již měli připraveny polotovary na dva typy klasických adventních 
věnců na stůl, menší a větší. Zájemci si vybrali věnec a sami si ho 
dozdobili dle vlastní fantazie. A že bylo na co se dívat.  
Nově jsme vyráběli adventní věnce na dveře, které byly ozdobeny 
z organzy. Tento způsob zdobení je mnohem jednodušší a výsledek je 
zajímavý. Zájemci měli také možnost vlastnoručně si vyrobit přáníčko 
nebo vizitku na dárek.  
Adventní dílničky navštívili lidé nejen z Havířova, ale i z Těšína, 
Dětmarovic, Albrechtic a Těrlicka. Přišel dokonce i dědeček jedné naší 
dívenky až z Vrchlabí. Odpoledne krásně uběhlo, střediskem zněla tiše 
vánoční hudba. Bylo připraveno i malé občerstvení s tradičními 
výbornými koláči.   Anička 
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 SETKÁNÍ OTCŮ S DĚTMI 
 

 
 O víkendu 11. – 13. října 2013 proběhlo již tradiční podzimní 
setkání otců s dětmi, tentokrát na Orlím hnízdě v Pstruží. Na toto 
setkání jezdí otcové s dětmi a přátelé, kteří jezdili na salesiánské 
chaloupky, víkendy a tábory s bratry kněžími Janem a Václavem 
Hurníky, otcem Pavlem Kuchařem, nebo jejich příznivci. 
 V pátek vpodvečer jsme se postupně scházeli na Orlím hnízdě. 
Setkání jsme začali mší svatou, kterou sloužili tradičně bratři Hurníkovi. 
Po chutné večeři se všichni pod vedením Jirky pustili do stavby draků  
s nadějí, že ráno bude foukat vítr, a že je půjdeme pouštět. Ráno jsme 
se probudili do krásného slunečného dne, ovšem bezvětrného. A tak 
nás Jirka naučil, jak si lehce vyrobit letadlo. Ráno také přijel otec 
Oldřich Macík i s našimi dlouholetými přáteli Jirkou a Martinem. Hned 
se pustili do práce a začali vyřezávat. Aby toho nebylo málo, tak otec 
Jan vytáhl bednu s křížky, a kdo chtěl, mohl si vydlabat a upravit křížek 
podle své libosti. Nepracovalo se jen se dřevem. Účastníci si mohli 
poskládat svíčku z připravených voskových polotovarů.  
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 Počasí bylo slunečné i odpoledne, a tak jsme se pod vedením 
otce Oldřicha vydali na Ondřejník. Cestou jsme obdivovali krásnou 
podzimní krajinu. Po návratu nás čekala mše svatá, kterou celebroval 
místecký děkan P. Mons. Josef Maňák. V kázání poukázal na důležitost 
Panny Marie v našem životě. Na závěr bohoslužby proběhlo zasvěcení 
Panně Marii všech přítomných i těch, kteří jezdili a účastnili se setkání  
v dřívější době. Don Boskovým zdrávasem jsme si vyprosili ochranu 
Panny Marie do budoucna. Symbolem tohoto zasvěcení bylo předání 
Paládia všem přítomným a příznivcům. Po mši svaté jsme si uvědomili, 
že toto zasvěcení proběhlo v předvečer zasvěcení církve a světa Panně 
Marii papežem Františkem. Protože se otec Pavel Kuchař nemohl 
osobně zúčastnit kvůli povinnostem v Českých Budějovicích, využili 
jsme moderní techniky – telefonu – aby krátce promluvil o otcovství  
v dnešní době a jeho důležitosti. Večer jsme se sešli při opékání párků, 
někteří ještě dodělávali výrobky z dopoledne. 

 
 Nedělní den začal mší svatou, kterou celebroval P. Jan Gacík. 
Následovala snídaně, balení, úklid a postupný odjezd domů. Setkání na 
chvíli navštívili P. Martin Kudla, farář z nedalekých Chlebovic  
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a P. Marcel Krajzl, farář z Havířova. Poděkování patří všem, kteří 
jakýmkoliv způsobem vytvářeli program, a samozřejmě týmu kuchařů - 
manželům Růžičkovým a Vrtalovým. Další setkání bude v polovině 
května, ale kde, to je otázka. Vždyť nás bylo skoro sedmdesát. 
     Alan 
 

 

  FLORBALOVÝ A ŠPRTCOVÝ PODZIM VE STŘEDISKU 
 
 S novým školním rokem 2013-14 se také v našem středisku 
rozběhly dva sportovní kroužky: florbal a šprtec (stolní hokej), které 
mají ve středisku dlouholetou tradici. Florbal a šprtec se trénuje téměř 
ve všech pobočkách našeho střediska. Vždy takovým vyvrcholením  
a zhodnocením kdo se co naučil, bývají turnaje. V podzimním období se 
odehrály čtyři turnaje ve florbale a tři ve šprtci.  11. října jsme se 
zúčastnili 1. turnaje Šprtec-tour 2013-14 ve Vsetíně, kde jsme 
v jednotlivcích získali dvě první a jedno druhé, v družstvech potom 
druhou příčku.  Na 2. turnaji  Šprtec-tour ve Valašském Meziříčí 26. 10. 
jsme v jednotlivcích získali jedno první, jedno druhé a třetí místo, 
v družstvech jsme opět obsadili druhou příčku.  2. listopadu se dvě 
družstva z pobočky Suchá zúčastnila 1. bodovacího turnaje SHM 
v Kroměříži, kde v konkurenci sedmi družstev obsadila 3. a 4. příčku.   
 9. listopadu proběhl v tělocvičně šumbarského střediska 
Podzimní florbalový turnaj. Z Havířova a okolí se ho zúčastnilo  
9 družstev – střediskoví hráči obsadili první a třetí příčku. 
 Dne 30. 11. se v Ostravě-Zábřehu uskutečnil 3. turnaj Šprtec-tour – 
v těžké konkurenci 52 hráčů jsme v jednotlivcích obsadili dvě první  
a jedno třetí místo a v družstvech jsme obsadili čtvrtou příčku. V ten 
samý den se naši florbalisté z pobočky Suchá zúčastnili 2. bodovacího 
turnaje v rámci SHM v Kroměříži, kde obsadili pátou příčku ze sedmi 
přihlášených družstev. Podzimní sezónu zakončil 14. prosince turnaj 
určený pro starší žáky. Tu v těžké konkurenci deseti družstev  
a registrovaných hráčů obsadili naši hráči třetí pozici. 
     Luboš  
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DOBROVOLNÍCI Z ARCELORMITTALU 
 

 Již třetím rokem přicházejí do našeho střediska pracovníci 
z ArcelorMittalu v rámci tzv. „Dne dobrovolníků“. Letos jich bylo 
celkem deset, osm žen a dva muži. Sešli jsme se v pátek 6. prosince o 
svátku sv. Mikuláše. Pomáhali nám vyrábět vánoční přáníčka, která 
posíláme jako poděkování našim dárcům. Vyrobilo se jich kolem šesti 
set. „Děvčata“ nám také pomohla s pečením perníčků a lineckého. 
Dopoledne uběhlo hrozně rychle a pracovníci ArcelorMittalu se s námi 
rozloučili těsně před otevřením střediska pro děti. Děkujeme za pomoc.   
     Anička 
 

„TURNÉ“ KAPELY Z MAJÁKU 

 
 Majákovská kapela Havířovstar čave (tedy „kluci z Havířova“) 

spolu hraje v klubu sotva rok, a už mají za sebou vystoupení před 

rozmanitým publikem. Někteří si je pamatujete z Don Bosko Festu, kde 

to pořádně rozjeli. V průběhu podzimu 2013 „odzpívali“ celkem tři 

vystoupení.  
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 Poslední říjnový pátek vystoupili v denním stacionáři v rámci 

Dne romské kultury. Kluci z kapely se na vystoupení několik týdnů 

připravovali a pilně cvičili, aby „nebyla ostuda“. V pátek ráno jsme 

sbalili nástroje a aparaturu a vydali se do denního stacionáře, kde nás již 

čekali pracovníci i klienti. Po nachystání nástrojů a nazvučení zahráli 

první hitovky a publikum bylo jejich. Paní učitelka ze Střední a základní 

školy Havířov-Šumbark měla připraveno povídání o romské kultuře  

a různých zvycích, které Romové dodržovali nebo stále dodržují. Kluci 

z kapely doplňovali program svými písněmi a také vtipnými hláškami, 

a tak jsme se např. dozvěděli, které zvyky se ještě dodržují a které už 

ne. Během celého programu vládla příjemná atmosféra, babičky  

a dědečkové každou píseň odměnili potleskem a po skončení požádali, 

zda můžou kluci přijet zahrát znovu.  

 Druhé vystoupení čekalo členy kapely na střední a základní 

škole na Šumbarku. Plná tělocvična školy se v deset hodin na necelou 

hodinku rozezněla rytmy romských písní - od pomalých slaďáků po 

živelné čardáše! Nechyběl ani speciální host Patrik Sivák, který si  

s kapelou střihnul známý romský hit. Děti i vyučující byli velmi 

spokojeni, kapela jakbysmet… 

 Sezónu 2013 kapela ukončila na vánoční besídce, která se 

konala v Dětském domově Těrlicko, jak se dozvíte dále. 

     Ondra 

 

VÁNOČNÍ BESÍDKA V DĚTSKÉM DOMOVĚ V TĚRLICKU 

 
 V úterý 17. prosince jsme se zúčastnili jako středisko vánoční 
besídky v Dětském domově se školou v Těrlicku, s kterou již 
dlouhodobě spolupracujeme. Kluci z DD docházejí do střediska ve 
městě a účastní se programů i akcí, které nabízíme.  
Zaměstnanci DD pořádají besídku pro své svěřence a zvou na ni i školy 
a školky z okolí. Akce se zúčastnili i představitelé obce a zástupci 
Policie. Jako hosté přijeli klienti z Rehabilitačního ústavu v Hrabyni. 
Besídka se konala v kulturním sále dětského domova.  
Letos se za středisko zúčastnily všechny tři pobočky – Maják, Město 
i Šumbark. Za Maják vystoupili starší kluci a Kapela Havířovstar čave, 
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kteří zahráli a zazpívali několik písní. Město reprezentovala děvčata 
z taneční skupiny Podfuk. Za Šumbark vystoupily mažoretky, které mají 
bohatý repertoár. Děvčata zatančila i ukázky irských tanců. Celé 
dopoledne probíhalo ve sváteční atmosféře, podávalo se občerstvení a 
nakonec účastníci obdrželi i malý dáreček.  
     Anička 

 
 

ADVENTNÍ SETKÁNÍ PRO MINISTRANTY 

  
 Na začátku prosince se ve středisku Šumbark konalo adventní 
setkání pro ministranty. 
 V pátek podvečer na svátek svatého Mikuláše jsme setkání 
zahájili mší svatou. Po ní přijeli ještě ministranti z Kravař a začala 
společná večeře, po které jsme si v tělocvičně zahráli vybíjenou. Večer 
jsme zakončili modlitbou v kostele, kterou vedl otec Oldřich Macík. 
Sobotní den začal opět modlitbou v kostele. Po snídani následovalo 
povídání ve dvou věkových skupinách pro mladší a starší kluky. Starší, 
které vedl otec Oldřich, rozebírali téma Dona Boska, mladší si s otcem 
Alešem povídali o Adventu. O půl jedenácté začala společná strategická 
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hra „Stavění měst“, do které všichni dali všechny své síly. Posilnili jsme 
se výborným obědem, který krásně provoněl středisko. Odpoledne 
začalo povídáním. Starší kluci si společně s otcem Karlem sedli nad 
texty druhé neděle adventní. Mladší ministranti se v kostele rozdělili na 
dvě skupiny. Jedna skupina ministrantů procházela liturgii mše svaté  
a nacvičovala, jak správně ministrovat. Kluci z druhé skupiny se  
v sakristii učili skládat a rozkládat kalich a seznamovali se s liturgickými 
knihami. Po tomto bloku následoval miniturnaj ve florbale. Po půl páté 
začala mše svatá v kostele společně s rodiči a sourozenci, kteří si přijeli 
pro kluky. Na závěr proběhlo poděkování a rozloučení. Chtěl bych zde 
ještě jednou poděkovat za pěkné setkání, a to místnímu panu faráři 
Oldřichovi, otci Karlovi z Havířova-Města, otci Alešovi z Kravař a jejich 
pastoračnímu asistentovi Janovi, všem ministrantům, kteří přijeli,  
a také zaměstnancům střediska. Velké poděkování patří manželům 
Růžičkovým, kteří se starali o naše žaludky. Snad se na setkání 
ministrantů sejdeme opět v postní době na začátku března a třeba 
přijede ještě někdo další.    Alan 
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VIANOCE VO VALDOCCU 

  
 Tak ako to už bývalo zvykom za ostatné roky, aj predošlý rok 
2013 sme vo Valdoccu ukončili vianočným večierkom pre našich 
klientov, ako aj zamestnancov, ktorí sú nejakým spôsobom pracovne 
s klubom zviazaní. Tento rok bol o niečo viac špecifickejší a to 
z jedného prozaického dôvodu a tým bol odchod neodmysliteľnej ikony 
klubu, ktorá 
v podstate počas 
rokov strávených 
ako pracovník, 
dávala Valdoccu 
dušu a tým bola 
RoMi Michalíková. 
Za prácu, ktorú 
odviedla jej patrí 
jedno veľké 
ďakujem! 
 Napriek 
avizovanému faktu, 
ktorým bol  odchod, akcia prebehla vo sviatočnej vianočnej atmosfére. 
Nechýbali tradičné obálky, na ktorých mal každý zo zúčastnených svoje 
meno a ostatní mohli dotyčným osobám nechávať odkazy v obálke, či 
už vo forme poďakovania, alebo priania do ďalšieho života. Večierok sa 
nezaobišiel takisto bez hrania deskových hier, ktoré ku klubu nesporne 
patria. Potom prišla na rad vianočná večera v podobe klasického šalátu 
a kuracích rezňov. Pred večerou sme sa nezabudli poďakovať za celé 
dielo Dona Boska a teda aj za to, že sme sa mohli všetci takto spoločne 
stretnúť. Na záver prišli na rad darčeky, ktoré samozrejme potešili  
a mnohých z nás aj výborne rozosmiali a pobavili.  
Mne už len ostáva zaželať všetkým, ktorí nejakým dielom prispievajú 
k odkazu Dona Boska v havířovskom stredisku pevné zdravie, 
trpezlivosti a optimizmu do ďalšej práce, ktorá bezpochyby má veľký 
význam.    Roman  
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MAŽORETKY MAJÍ STÁLE NAPILNO! 

  
 O tom, že mažoretky již neodmyslitelně patří k našemu 
středisku, není pochyb. Po celý rok pilně nacvičují a také vystupují na 
nejrůznějších akcích – plesech, přehlídkách a soutěžích. Před Vánocemi 
se zúčastnily vánoční besídky v Dětském domově se školou v Těrlicku, 
kterou DD pořádá pro své svěřence a zve na ni i školy a školky z okolí.  
 Startuje plesová sezóna, která pro mažoretky znamená doslova 
jedno vystoupení za druhým. Mažoretky obohatí programy plesů 
zejména v nedalekém Pensionu U Jelena, ale také v Bludovicích. Aby 
toho neměly málo, zúčastní se také soutěže Prosenická mažoretka a 
dalších soutěží a přehlídek, ať už v domovském Havířově nebo i za 
humny. Přejeme holkám hodně úspěchů. 
     Míša 
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VÝLET S MAJÁKEM ZA PAMÁTKAMI CVILÍNSKÝCH KOPCŮ. 

 
 První říjnovou sobotu, konkrétně 5. 10. 2013 nám přálo počasí, 
bylo slunečno, a tak jsme vyrazili s našimi dětmi navštěvujícími klub 
Maják na výlet za poznáním, tentokrát, jak již nadpis napovídá, za 
památkami cvilínských kopců. 
 Na tuto dobrodružstvím opředenou cestu jsme se vydali v počtu 
jedenácti dětí a tří pedagogů jak jinak než vlakovou dopravou. Nutno 
podotknout, že pro některé účastníky to byla premiérová jízda vlakem, 
což dávali patřičně najevo nadšenou verbální komunikací. 
 Po příjezdu na místo a krátké procházce po klidné a ospalé 
městské části Krnov – Cvilín, aniž bychom uvedli místní obyvatele do 
stavu zoufalství, jsme se ocitli na úpatí téměř nekonečného 
kamenného schodiště vedoucího k poutnímu baroknímu kostelu  
Svatého Kříže a Sedmibolestné Panny Marie. Někteří dobře fyzicky 
nadaní jedinci zvládli tuto malou překážku v podobě 222 schodů téměř 
v poklusu, no a nám ostatním, hlavně dříve narozeným, nezbývalo nic 
než tiše závidět a poprat se se svým údělem. 
 

 Od již zmíněného chrámu vedly naše kroky na severní svah 
předního cvilínského kopce (441 m n. m.) k návštěvě cvilínské 
rozhledny postavené v letech 1902-1903 podle plánů Ernsta Latzela za 
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finanční podpory knížete Lichtenštejna. Po zdolání dalších 144 schodů 
jsme stanuli na vrcholu rozhledny, kde jsme měli možnost dalekého 
rozhledu na centrum Krnova, zříceninu hradu Cvilín, Beskydy či 
Jeseníky s horou Praděd. Poté jsme vyrazili na třetí etapu našeho výletu 
na zadní  cvilínský kopec ke zříceninám hradu Cvilín nebo též 
Lobenštejn či  Šelenburk založeného ve 13. století pravděpodobně 
králem Přemyslem Otakarem II. Veškerá zákoutí, sklepení i všelijaké 
díry byly poctivě našimi dětmi prozkoumány, co kdyby se tam skrýval 
nějaký ten poklad? 
 Na závěr snad jen můžeme dodat, že předsevzetí na tento výlet, které 
znělo – hlavně přežít, se pozvolna změnilo na docela příjemný výlet, 
plný zajímavých zážitků a poznání.   
      Pavel 

 
VÁNOČNÍ TURNAJ RODINNÝCH DVOJIC VE STOLNÍM TENISE 

 
 Máme za sebou 10. ročník Vánočního turnaje rodinných dvojic 
ve stolním tenise. Na turnaj nakonec dorazilo 23 dvojic. Dvojice byly 
rozděleny do 7 skupin, ze kterých do hlavní soutěže postupovaly první 
dvě dvojice a další dvojice do turnaje útěchy. Během turnaje probíhal 
bohatý doprovodný program. V herně pod tělocvičnou se dvojice 
mohly účastnit tří zajímavých her, Dobble, Activity a Jenga, ve kterých 
si vyzkoušeli postřeh, pevnou ruku a schopnost popsat svému 
spoluhráči určitou věc pomocí pantomimy nebo kreslením. V bufetu 
byly k mání samé dobroty, a kdo chtěl, mohl si z FIMO hmoty udělat 
nějaký ten výrobek, nebo drobný dáreček. Turnaj byl velice napínavý a 
také docela dlouhý. Turnaje se dokonce zúčastnily dvě hráčky, které 
hrají ligu v Německu. Ale turnaj dvojic je tak ošemetný a zároveň 
zábavný, že ani jedna dvojice s těmito dívkami nedosáhla na stupně 
vítězů. Vše nám to skončilo až těsně před 18. hodinou vyhodnocením 
vítězů hlavní soutěže a soutěže útěchy. Děkujeme všem za účast, a 
věřím, že se i v dalším ročníku setkáme ať už s tradičními účastníky, tak 
i s novými dvojicemi.     Jirka 
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VÝSLEDKY 10. ROČNÍKU VÁNOČNÍHO TURNAJE 
 
HLAVNÍ SOUTĚŽ  
1. Skulina Bohumil - Skulina David otec-syn 
2. Bělik Petr - Bělik Šimon otec-syn 
3. Velký Dalibor st. - Velký Dalibor ml. otec-syn  
4. Toman Aleš - Tomanová Tamara otec-dcera 
5.-8. Synková Markéta - Paletová Barbora sestřenice 
  Křížová Lucie - Czyžová Pavla dcera-matka 
  Hrbáč Roman - Hrbáč Dominik otec-syn 
  Miko David - Miko Patrik bratr-bratr 
9.-14. Czyž Bronislav - Richter David otec-syn 
  Synková Kristýna - Synková Karolína sestra-sestra 
  Pakizer David - Pakizerová Ester bratr-sestra 
  Antlová Vanesa - Antl Štěpán sestra-bratr 
  Kurial Jan - Kurial Patrik děda-vnuk 
  Mazúrek Miroslav - Mazůrek Matěj otec-syn 
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SOUTĚŽ ÚTĚCHY 
1. Hodermarský Juraj - Hodermarský Jan otec-syn  
2. Štětina Lukáš - Panzerbergerová Marie bratranec-sestřenice 
3. Rojíček Petr - Rojíček Lukáš bratranec-bratranec 
4. Kroliczek Vítězslav - Kroliczek Adam otec-syn 
5.-8. Kubíček Bohdan - Klimčík Jiří zeť-tchán 
  Jedlička Zdeněk - Jedličková Adéla otec-dcera 
  Miklovič Miroslav - Miklovič David otec-syn 
  Kubíček Jan - Kubíček Vojta otec-syn 
9.  Pilarik Miloš - Pilarik Lukáš otec-syn  

 
  

ZAKOTVI V „PŘÍSTAVU“ A KOUKNI, CO DOBRÉHO TI NABÍZÍ  

 
 Salesiánské dílo nezná hranic. Od října 2013 je toho důkazem 
nově otevřený klub „Přístav“ v Prostřední Suché. Přístav je útočištěm 
dětem od 6ti do 14ti let na rozbouřeném moři místního sídliště každé 
pondělí a úterý od 14 do 17 hodin. Krátce po otevření se dobré slovo  
o „Přístavu“ velmi rychle rozšířilo mezi děti a mládež ze ZŠ Kapitána 
Jasioka a naše malá místnost o pár metrech čtverečních některé dny 
téměř praskala ve švech. Mohli bychom trhat rekordy v tom, kolik 
různých aktivit se dá provozovat v jedné místnosti najednou - od 
pingpongových a fotbálkových turnajů, přes tancování na tanečních 
podložkách, žonglování, hraní karetních a deskových her, hraní na 
drumbeny, djembe a kytaru, zpívání a poslech nejnovějších hitů, až po 
výtvarné a tvořivé aktivity. Spousty možností skýtá také přilehlý areál 
školy s hřištěm, lesíkem i altánkem, který využíváme pro míčové hry, 
lanové aktivity, oblíbené ježdění na kolečkových bruslích  
a podobně. Často už půl hodiny pře začátkem děti stepují přede dveřmi  
a nabízejí svou pomoc s přípravou klubu, jen aby mohly být s námi. 
 S radostí, s jakou nás děcka mezi sebe přijala a jakou k nám mají 
důvěru, jde ruku v ruce uvědomování si naší zodpovědnosti za to, jaký 
příklad jim svým působením zde předáme.  
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Díky nadšení a obdivuhodnému elánu dvou externistů a dvou 
dobrovolníků můžeme s děckama dělat to, co je baví a zároveň v nich 
nacházet a podporovat skryté dary a talenty. Dílo Dona Boska - dílo 
Boží - žije hlasitým a energickým životem, přijďte se podívat  
     Bára 

 
 

LEDNOVÝ VÝLET NA LYSOU HORU 2014 

 
 Podobně jako v minulých letech, tak i letos jsme vyrazili na 
tradiční lednový výlet na Lysou horu. Počet zúčastněných byl poměrně 
pěkný, neboť se sešlo 20 dětí, 4 vedoucí a dobrovolnice Justina z Litvy. 
Trasa túry byla klasická, neb jsme šli z Ostravice po červené značce až 
na vrchol Lysé. První velká společná zastávka byla na parkovišti  
u Opičárny, kde Alan seznámil děti s historií lednových výstupů na 
Lysou. Poté jsme se společně krátce pomodlili a od karvinského pana 
kaplana jsme dostali požehnání na cestu. A pak už nezbývalo, než se 
vydat vzhůru. Děti byly rozděleny do skupinek k jednotlivým 
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vedoucím a putovaly takto samostatně k vrcholu. Specifikum letošní 
Lysé spočívalo v  naprosto netypickém počasí. Po sněhu nebylo v dolní 
části hory ani památky a sluníčko hřálo a svítilo jako na jaře či dokonce 
v létě. Díky tomu jsem se nechal přemluvit svou skupinkou a část 
výstupové cesty jsme šli „zkratkou“ pěknou přírodní krajinou. První 
sníh se začal objevovat  nad Lukšincem a teprve až pod vrcholem byla 
souvislá vrstva zmrzlého sněhu, který místy nebezpečně klouzal. Na 
samotný vrcholek Lysé jsme nakonec vylezli všichni a v místní chatě 
Kameňák pak proběhla delší občerstvovací pauza. Zbývalo ještě udělat 
pár vrcholových snímků a potom rychle dolů na zpáteční vlak. Přes 
drobné pády jsme zvládli nebezpečná „ledovcová pole“ po kterých nás 
už čekala jen příjemná „jarní“ lysohorská cesta. Skupinky menších kluků 
ještě stihly cestou dolů svést několik dramatických „přestřelek“ 
s nepřátelskými vojáky, nicméně naštěstí všichni přežili. Zbývá jen 
dodat, že výlet to byl myslím poměrně vydařený a všem zúčastněným 
se moc líbil.    Bobr 
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CVIČENÍ PRO ŽENY VE STŘEDISKU 

 
 Milé ženy, 
každá žena se chce cítit dobře a 
vypadat krásně. Toto je důvod 
proč jsem se rozhodla začít s 
cvičením pro ženy ve středisku. Od 
února každý čtvrtek od 19:00 – 
20:30 bude probíhat cvičení pro 
ženy. Nemohu si to dovolit, je to 
drahé? Nikoliv, za hodinu a půl 
cvičení platíte pouze 50Kč. Tyto 
penízky půjdou na potřeby 
střediska – adopce na dálku, nákup potřeb pro děti. Takže nejen že si 
dobře zacvičíte, ale zároveň podpoříte dobrou věc. Proč chodit do 
posiloven, fitness center a předražených cvičení, kde ani nevíte, zda 
cvičíte dobře, jelikož nikdo na Vás nedohlíží! Zde to je jiné. Cvičíme 
v kolektivu žen, každý cvik je před provedením vysvětlen, zátěž cvičení 
je navyšována postupně, jsou zde i kruhová cvičení, cvičení na step 
bedýnkách, cvičení se závažím a to vše v doprovodu hudby. Během 
tréninků se střídají aerobní aktivity se silovým cvičením, tím dochází 
k efektivnímu tvarování postavy! Není lepší možnost cvičení než 
posilování vlastním tělem. Tímto Vás srdečně zvu na první cvičení  
6. 2.2013 v 19:00. Více informací bude poskytnuto na vrátnici střediska 
nebo na e-mailové adrese: m.lapackova@donboskohavirov.cz 
Těším se na Vás!   Martina 
 
 

JMENUJI SE DANIEL 
 

 Jen si to představte - čtvrtý den v novém zaměstnání a na první 
novoroční poradě pedagogů prý: „Napište něco do Ozvěn oratoře.“ 
Takhle nějak to zaznělo z úst mého čerstvě nového (a možná spíš nově 
čerstvého – jak jsem se dozvěděl, i pro něho samého je tento post 

mailto:m.lapackova@donboskohavirov.cz
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nová, tedy čerstvá, občerstvující zkušenost…) vedoucího pedagogů 
Ondry. Já, coby naprostý nováček pomalu se rozkoukávající v novém 
prostředí, sotva zorientovaný v nových termínech (jako třeba „oratoř“), 
jsem si pro sebe říkal: „Super, vydávají tu nějaký časopis nebo oběžník! 
Ale mě se to, předpokládám, prozatím týkat nebude. Přece. To dá 
rozum… Po necelém týdnu ještě ani netuším, jak to tu chodí. Tak co 
bych tam asi tak psal? Že jo…“ 
„Napiš tam něco i ty,“ na to Ondra… „Já??“ Na to já. Že prý můžu 
napsat něco o sobě. A tak to zas jó, proč ne… V těchhle vodách by se 
z mé strany dalo něco ulovit. Otázka jen, jaká bude čtenost tohoto 
článku? :-) 
 Tak tedy – jmenuju se Daniel, 
domácky Dan, příjmením Rose, foneticky 
[rose], případně z němčiny [róze], je mi to 
jedno, jak to kdo vysloví… ;-) Narodil jsem 
se na začátku sedmdesátých let minulého 
století v Trutnově, což je krásné okresní 
městečko na úpatí Krkonoš. Kdo tam 
někdy byl, tak mi, co se té krásy týče, jistě 
dá za pravdu… Něco přes dvacet let jsem 
byl Čech jak Brno, fandil jsem Spartě (bo 
můj otčím i děd byli přec sparťani od 
narození…) a dýchal jsem čerstvý 
podhorský vánek mírně smísený s kouřem z továrny na výrobu kožešin, 
jež dodnes zove KARA Trutnov. Jak jsem se tedy ocitl v končinách 
lidskému životu tak nehostinných, kde dnes dýchám smísené čerstvé 
kouře z levoboku (NH), pravoboku (TŽ), severu (PL), mírně líznuté 
podbeskydským vánkem od jihu? No jak – za vším hledej ženu! :-) Svou 
nastávající jsem poznal na škole – VŠB v Ostravě, kde jsem se od 90. do 
96. roku (ano, o rok déle:-) chystal, i když spíše nedopatřením, na své 
budoucí báňsko-ekonomické uplatnění… No a v roce ’94 jsme se sebrali 
(jakože si žena vzala mě a já jsem si ženu vzal za ženu…) a od té doby 
jsem Slezák (nebo spíš jen Havířovák?) jak poleno! A tak jsme 
dostudovali a já tu pomalu zapouštěl kořínky… I na ten smog se přeci 
dá zvyknout! :-) Ono to tu na té velké Moravě (pardon, Slezsku, abych 
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někoho neurazil) mělo a má ještě jeden podstatný a pro mě rozhodující 
rozměr, který mě tu nadobro přitáhl (a už nepustil:-) – na kolejích 
(vysokoškolských…) jsem poznal partu křesťanů (a zas v tom měla 

prsty, resp. modlitby, moje 
žena – díky, Libuško!) a já 
jsem uvěřil v Pána Ježíše, 
obrátil jsem se, jak se 
v křesťanských kruzích říká,  
a stal jsem se sám 
křesťanem. Chvála Bohu! 
Dodnes s oblibou tvrdím, že 
tělesně jsem narozen 
v Krkonoších, avšak co je 
podstatné, duchovně jsem 
narozen v Beskydech…  
A duchovní rodina, jak 
známo, je větší než ta 

přirozená. Zpočátku jsme 
s manželkou a její rodinou patřili do sboru AC Agapé v Českém Těšíně. 
No a poté, co jsme povili dva statné kluky jako buky (dnes už jim je 16, 
resp. 13 let), jsme se „uhnízdili“ v Apoštolské církvi přímo v Havířově. 
Ve sboru mám na starosti v nedělní besídce děcka v rozmezí cca 8 až 12 
let. Jezdíval jsem s nimi i jako vedoucí na letní tábory. Angažuju se 
(částečně s děckama a částečně se sobě rovnýma;-) i divadelně, dalo by 
se říct, že je to můj koníček. No, a ještě byste o mně mohli vědět, že 
jsem 13 let učil na střední škole – 1 rok na Soukromém gymnáziu  
a Zdravotnické škole matematiku a lehce TV (předchůdkyně Dakolu – 
té školy, která se nachází hned vedle střediska Don Bosko na Lomené)  
a 12 let na Střední škole zemědělské v Českém Těšíně informatiku  
a podobné předměty. Takže nějaké zkušenosti s děckama mám  
a doufám, že je jakožto pedagog volného času v oratoři uplatním!  
A kdybyste nevěděli, co je to oratoř, tak já už to vím (ještě že vymysleli 
Google)! Je to >nízkoprahové středisko pro děti a mládež<, tak je to! :-) 
     Daniel 
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SALESIÁNSKÉ HRY 2014 V BRATISLAVĚ 

 
 Je to již pomalu jeden rok, co jsme naposledy reprezentovali ve 
stolním tenise Českou republiku na Mezinárodních salesiánských hrách. 
A letos tomu nebude jinak. Celkem jedenáct sportovců, z toho jediná 
dívka, dostalo šanci se tohoto velkého, nejen sportovního svátku 
zúčastnit a reprezentovat. 
 Letošní hry se konají 
30. dubna až 5. května na 
Slovensku, přesněji v 
Bratislavě. Z havířovského 
střediska si účast svým 
celoročním snažením na 
turnajích v České republice 
vysloužilo celkem pět dětí. Ve starší kategorii je to Lukáš a Ondra 
Štětinovi a Patrik Kurial a z dívek Vanesa Antlová, v mladší kategorii pak 
Matěj Mazůrek. Dále máme v nominaci ještě jednoho náhradníka, 
kterým je Tomáš Dlubal. Z ostatních středisek mají možnost 
reprezentovat děti z Ostravy a Brna Líšně. Všichni tito hráči se v roce 
2013 pravidelně účastnili bodovacích turnajů v rámci České republiky a 
ve svých kategoriích se umístili na předních místech. Z loňských her 
jsme do Havířova přivezli spoustu medailí, takže máme co obhajovat a 
věříme, že i letos nějakou dovezeme. Tato velká celoevropská akce 
není jen o sportovních výsledcích, ale také zde můžou účastníci potkat 
nové zahraniční kamarády a poznat místní zemi. Mohou si také 
vyzkoušet, jak jsou na tom s cizím jazykem. Letos pro nás bude výhoda, 
že na Slovensku se domluvíme bez problémů. 
 Jak už to tak bývá, tyto akce jsou finančně dosti náročné. Pobyt 
pro jednoho účastníka je 230 euro a to do něj není započítána cesta. 
Pokud chcete našim mladým sportovcům finančně pomoci se těchto 
her zúčastnit, obraťte se prosím na náš sekretariát tel: 596 810 145. 
Jakákoliv malá částka bude s vděkem přijata. Naše mládež se určitě 
dozví, že existují dobří lidé, kteří je podporují. Předem děkujeme. 
      Jirka 
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STŘEDISKO BUDE ŽÍT TANCEM 

 
 Jak hezky to zní: „Tancuj a buď fit.“ Je neodmyslitelnou 

skutečností, že tanec má co do činění s naší fyzickou zdatností a udržuje 

tělo ve formě. Nejedná se tady o žádnou frázi, ale toto heslo bude pro 

nás v roce 2014 novou výzvou, abychom o něco více rozvinuli taneční 

aktivity v našem středisku.  

 Nejenže pokračují pravidelné tréninky našich tanečních skupin, 

a že jich je u nás ve středisku hned několik. Důležitou událostí bude 

obnovení taneční soutěže Move for everybody, která se ve středisku 

konala již třikrát a měla úspěch nejen mezi našimi dětmi, ale také 

tanečníky z jiných středisek volného času, kteří k nám zavítali. 

Naplánovaný termín znovuobnovené soutěže je 29. března 2014. Takže 

nás čeká spousta práce s organizací a přípravami. Ale doufáme, že 

soutěž se bude líbit a děti změří své síly a představí si navzájem své 

taneční dovednosti.  

 Doufáme, že se nám podaří uskutečnit několik výjezdů na 

taneční soutěže a přehlídky či uspořádání letního tanečního soustředění. 

Čeká nás tedy plno možností, jak podpořit taneční umění našich malých 

i větších tanečníků. Věříme, že heslo „Tancuj a buď fit“ přinese dětem 

radost z tance a pohybu a především chuť do další práce na trénincích a 

touhu posouvat své možnosti a schopnosti dál a dál.  

 Na konci školního roku bychom totiž rádi předvedli svá 

vystoupení v rámci Taneční akademie, která se bude konat 31. května 

2014 ve středisku na 

pobočce Šumbark. 

Není nic lepšího, než 

předvést své taneční 

umění rodičům, 

prarodičům či 

kamarádům, kteří nás 

v naší zálibě k tanci 

podporují. 

 Veronika   
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ROK ČESKÉ HUDBY A DON BOSKO 

 
 Říkáte si, co to má společné? Rok 2014 je vyhlášen rokem české 
hudby. Pro soužití lidí je často používáno příměrů z hudebního světa. 
Tak mnohdy slyšíme o orchestru, kde každý hraje na určitý nástroj, a 
každý člen je důležitý v celku, aby mohla zaznít symfonie. 
 Chce to však umět přijmout svou roli a místo v orchestřišti, 
cvičit partituru a nechat se řídit taktovkou dirigenta. Každý má pak svůj 
čas pro hraní melodie. Chce to trpělivost, vytrvalost a bdělost. Jedině 
společně dohromady totiž může zaznít líbezná skladba a je jasné, že 
každý se musí maximálně přičinit a podřídit pro dobro celku.  
 Kéž se nám v tomto roce hudby podaří ve středisku vytvořit 
pěknou skladbu, ze které budou mít radost samotní aktéři i ti, kterým 
je určena. Ať nás posiluje a povzbuzuje Don Boskovo známé heslo: 
„Buď veselý, čiň dobro a nechej vrabce cvrlikat“. 
     Jindřich Honěk, ASC 
     ředitel 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

OZVĚNY Z ORATOŘE 

HAŠKOVA 1, HAVÍŘOV-MĚSTO, 736 01  
TEL. 596 810 145 VYŠLO: 31. 1. 2014 


